

## Homework for GCSE Level

Date due: 29/09/2024

الواجب البيتي للمستوى الثانوي  
تاريخ التسليم: 2024/09/29

### اللغة العربية (Arabic Language)

- مراجعة موضوع (مصاحبة أصدقاء جدد) على الصفحة 20 في كتاب صديقك العربي لتأكيد الفهم والاستيعاب والإجابة عن التمارين أدناه.
- مراجعة موضوع (الجملة الاسمية) من خلال الشرح والتوضيح في الدفتر المدرسي للإجابة عن التمارين أدناه.
- حل التمارين أدناه والمرفقة أيضاً في دفتر الواجب البيتي.
- Revise the subject of (Making New Friends) on P.20 in **Your Arabic Friend Book** to verify understanding and do the exercises below.
- Revise the subject of (The Nominal Sentence) from the classroom book to do the exercises below.
- Do the exercises below that are also attached in your homework book.

التمرين الأول: -أكملوا الجمل التالية بإختيار الكلمات المناسبة من بين القوسين أدناه:

**Exercise 2:-** Complete the following sentences by choosing the most suitable word from the brackets below:

(مُتَازُونَ , مَفْتُوحٌ , قَدِيرَاتٌ , عَائِدَانِ , ذَكِيَّتَانِ )

1- البابُ .....

2- المُعَلِّمَاتُ .....

3- المُسَافِرَانِ .....

4- المُدْرَسُونَ .....

5- البِنْتَانِ .....

التمرين الثاني: تحضير النص التالي للإملاء داخل الفصل:

**Exercise 2:** Prepare the following text for dictation in the classroom:

أنا عليّ، عمري 16 سنة وأنا في المرحلة الثانويّة، والدي يعمل معلماً وأمّي تعمل موظفة في المصرف،  
عندي أخ وأختٌ كلاهما أصغر مني.

التمرين الثالث: اكتبوا في 60 كلمة, رسالةً غيرُ رسميةً الى صديقٍ تعرفتم عليه على مواقع التواصل الاجتماعي تتضمن:

- إسمك ,عمرك وهواياتك .
- رأيك في برامج التواصل الاجتماعي ذكراً إيجابيات وسلبيات لكل برنامج.
- أيُّ برنامج تُفضِّل استعماله؟ ولماذا؟

**Exercise3:** Write an informal letter of 60 words, to a friend you know from the social media which includes:

- Your name, age and your hobbies.
- Write your opinion about the social media application including the advantages and disadvantages of them.
- Which social media application do you prefer? and why?

التمرين الرابع: اكتبوا أضداد الكلمات التي تحتها خط في الجمل التالية:

**Exercise4:** Write the opposites of the underlined words in the following sentences:

- 1- إَسْتَيْقَظَ خَالِدٌ مِنَ النَّوْمِ مُتَأَخِّرًا.  
.....
- 2- عَادَت لَيْلَى إِلَى بَيْتِهَا فِي اللَّيْلِ.  
.....
- 3- لِأَنَّي أُحِبُّ أُخْتِي فَقَدْ أَعْطَيْتُهَا هَدِيَّةً.  
.....
- 4- عُدْنَا مِنَ السَّفَرِ قَبْلَ أُسْبُوعٍ.  
.....
- 5- نَعَمْ أُحِبُّ أَنْ أَسْتَقْبَلَكَ فِي الْبَيْتِ.  
.....

**Exercise 5:** Translate the following sentences from English to Arabic:

- I am a student and my father is an engineer.

.....

- My brother and I are students in the same school.

.....

- My sister has a talent for painting.

.....

- My hobby is playing a football and swimming.

.....

